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ZAPISNIK                                                                                                                                                                                                                               

sa 89. sjednice Odbora za zdravstvo, rad i socijalno staranje Skupštine Crne Gore, 

održane 21. aprila 2015. godine 

 

 
Sjednica Odbora je počela u 11 sati.  
 
Sjednicu Odbora je otvorio poslanik Zoran Jelić, predsjednik Odbora. U nastavku 
sjednice, Odborom je, po usmenom ovlašćenju predsjednika Odbora, predsjedavao 
poslanik Janko Vučinić, član Odbora,  jer je poslanik  Jelić, iz opravdanih porodičnih 
razloga, nakon utvrđenog dnevnog reda, napustio sjednicu. 
 
Sjednici Odbora su prisustvovali poslanici, članovi Odbora: dr Jasmin Sutović, Maida 
Bešlić, Janko Vučinić, dr Radosav Nišavić, prim. dr Izet Bralić, Andrija Popović i Srđan 
Perić. 
 
Sjednici Odbora nijesu prisustvovali poslanici, članovi Odbora: dr Halil Duković, dr 
Radovan Asanović i dr Novica Stanić. 
 
Sjednici su, pored članova Odbora, prisustvovali: Branimir Vujačić, sekretar Ministarstva 
poljoprivrede i ruralnog razvoja, Zoran Vukčević, predsjednik Odbora direktora 
Investiciono-razvojnog fonda Crne Gore, Veljko Baošić, predsjednik Sindikata 
poljoprivrede, prehrambene i duvanske industrije i Željko Jovićević, predsjednik 
Sindikalne organizacije A.D. „Ribarstvo“ Rijeka Crnojevića u stečaju. 
 
Poslanik Srđan Perić, član Odbora je u skladu sa članom 92 stav 2 Poslovnika Skupštine 
Crne Gore podnio zahtjev za dopunu dnevnog reda što je jednoglasno usvojeno na 
sjednici. 
 
Poslanik Janko Vučinić, član Odbora, smatra da bi današnja sjednica trebala biti 
posvećena radnicima Ribarstva. Za sljedeću sjednicu predložio je dvije tačke dnevnog 
reda. Prva bi se odnosila na neuplaćivanje alimentacije za djecu, iz razloga što je 2/3 
očeva ne uplaćuje dok bi druga tačka bila posvećena masovnom iseljavanju ljudi sa 
sjevera odakle, prema informacijama poslanika Vučinića, jednom nedeljno odlaze i traže 
azil u drugim državama.  
 
Rad Odbora pratili su akreditovani novinari.  
 
Za sjednicu je predložen i jednoglasno usvojen sljedeći  
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                                                            DNEVNI  RED: 
                

1. AKTUELNA SITUACIJA U A.D. RIBARSTVO RIJEKA CRNOJEVIĆA;  

2. DOSTAVLJANJE INFORMACIJE U VEZI SA NEDOSTAJUĆIM SREDSTVIMA 

ZA NABAVKU LIJEKOVA (na osnovu zahtjeva poslanika Srđana Perića, 

člana Odbora). 

 

PRVA TAČKA DNEVNOG REDA 
AKTUELNA SITUACIJA U A.D. RIBARSTVO RIJEKA CRNOJEVIĆA  

Predsjednik Odbora Zoran Jelić je podsjetio da su članovi Odbora, na 60. sjednici, koja je 
održana 17. oktobra 2014. godine podržali inicijativu poslanika Janka Vučinića za 
održavanjem sjednice koja bi bila posvećena problemima radnika A.D. Ribarstvo Rijeka 
Crnojevića. S obzirom na dinamiku i rad Odbora, sjednica se nije uspjela zakazati ranije, 
saopštio je predsjednik Jelić. Nakon toga, predsjednik Odbora je dao riječ Zoranu 
Vukčeviću, predsjedniku Odbora direktora Investiciono-razvojnog fonda Crne Gore i 
odredio poslanika Janka Vučinića da predsjedava Odborom. 
 
Zoran Vukčević, predsjednik Odbora direktora Investiciono-razvojnog fonda Crne Gore 
saopštio je da se, prije nego bi se uključio Investiciono-razvojni fond, moraju zadovoljiti 
određene pretpostavke. Da bi Investiciono-razvojni fond mogao da ispoštuje sve ono što 
je vezano za njegov opseg djelovanja, svaka firma mora da ima neke preduslove koje 
mora da zadovolji da bi dobila kredit. Prva stvar je da ta firma funkcioniše i da ima jasno 
definisano vlasništvo. A.D. Ribarstvo je firma koja je bila u vlasništvu privatnih lica, koji 
su uzeli kredit od određene banke i nijesu vraćali isti. Cijela imovina firme je prešla, kao 
hipoteka, u vlasništvo te banke, kao garancija za vraćanje kreditnog aranžmana. Da bi se 
kredit dobio od Investiciono razvojnog-fonda mora postojati biznis plan, moraju se 
zadovoljiti svi neophodni uslovi kako bi se uvjerili da će se iz biznisa vraćati sve obaveze, 
uključujući i obaveze prema kreditu. Zatim, mora se utvrditi rizik na osnovu kojeg se 
procjenjuje šta sve treba da bude kolateral, što znači da u slučaju da preduzeće ne bude 
u situaciji da posluje, iz bilo kog razloga, mora postojati adekvatnost održivog kolaterala 
koji bi mogao da nadomjesti data kreditna sredstva, saopštio je gospodin Vukčević. 
 
Poslanik Janko Vučinić, član Odbora saopštio je da su potrebna mala investiciona 
ulaganja kako bi fabrika Ribarstvo počela sa proizvodnjom. Poslanik Vučinić je mišljenja 
da je ova tema više stvar za Vrhovno državno tužilaštva nego Odbora za zdravstvo, rad i 
socijalno staranje. I pored toga što je fabrika u stečaju i što je vlasnik banka, poslanik 
Vučinić je rekao da nemaju pravo, s obzirom na važnost fabrike, da ćute, nego se treba 
pronaći rješenje. Smatra da se rješenje krije u trouglu Ministarstva poljoprivrede i 
ruralnog razvoja, Investiciono-razvojnog fonda i Komercijalne banke A.D. Budva, koja je 
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sada vlasnik. Naglasio je da je proizvodnja u fabrici održiva i da se na taj način može 
plaćati dug banci.  
 
Branimir Vujačić, sekretar u Ministarstvu poljoprivrede i ruralnog razvoja smatra da je 
dobro da se na ovom Odboru raspravlja o ovom preduzeću, ne samo da se pokaže 
etičnost i solidarnost već i da se pokuša pomoći. Nadležnosti Ministarstva poljoprivrede i 
ruralnog razvoja su, u ovom slučaju, dosta male iz razloga što Ministarstvo nema jasne 
instrumente kojima može pomoći posrnulim privatnim preduzećima. Potreban je cjelovit 
pogled na cijelo preduzeće, podrazumijevajući i staro i novo Ribarstvo, saopštio je 
sekretar Ministarstva. Smatra da je za današnju sjednicu trebalo pozvati i druge subjekte, 
kao npr. Komercijalnu banku A.D. Budva, stečajne organe, stečajnog upravnika, 
predstavnike Privrednog suda, Ministarstva rada i socijalnog staranja, Ministarstva 
ekonomije, Ministarstva finansija, Poreske uprave i Fonda rada. Sam sistem podrške koji 
sprovodi Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja je limitiran Zakonom o poljoprivredi 
i ruralnom razvoju. U toku stečaja, naglasio je sekretar Ministarstva, moguće je 
proizvoditi, raditi, poslovati ukoliko se steknu određeni uslovi i obezbijede određena 
sredstva. Smatra da je najvažnije da se Komercijalna banka A.D. Budva, kao vlasnik 
firme izjasni jer se bez saglasnosti vlasnika ne može uspostaviti nijedan odnos. Na kraju, 
saopštio je da je Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja spremno da, u okviru svojih 
nadležnosti, u dijelu koncesione politike za obezbjeđenje sirovina, pruži podršku i 
pomogne subjekte, ali i da je veoma važno imati plan, dobar odnos prema tržištu kao i 
pouzdane partnere za otkup sirovine na tržištu.  
 
Veljko Baošić, predsjednik Sindikata poljoprivrede, prehrambene i duvanske industrije 
sopštio je da im se duguju plate, topli obroci, regresi i doprinosi. U međuvremenu, 
pojavio se veliki broj zaposlenih koji su stekli pravo na penziju ali nijesu u mogućnosti da 
ostvare svoje pravo zbog neuplaćivanja doprinosa. Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog 
razvoja je od početka bilo upoznato sa situacijom u kojoj se nalazi fabrika. Predsjednik 
Sindikata je kazao da su zaposleni i Sindikat uradili sve što je od njih traženo da bi se 
pokrenula proizvodnja. Uradili su DRAFT program za podzakup imovine da bi se imovina 
Ribarstva od banke vraćala u vlasništvo zaposlenih. Ugovor o koncesiji su dobili 10. 
februara 2014. godine na izvoz ribe ali je bilo potrebno obezbijediti 30.000 eura na 
godišnjem nivou, što nijesu uspjeli. Da su uspjeli obezbijediti ta sredstva ne bi bili 
socijalni slučajevi. Glavni distributer i njihov glavni kupac je lanac Voli koji je voljan da 
otkupljuje cijelu proizvodnju ali i da je spreman avansno da uplaćuje jedan dio. Vlasniku 
Volija za sve to treba garancija, koja podrazumijeva da će to biti kontinuirano i da on 
neće kasnije trpjeti. Mišljenja je da je Vlada Crne Gore obavezna da sačuva održivih 50 
radnih mjesta. Zaposlenima u A.D. Ribarstvo se duguje osam plata, četiri regresa i 
doprinosi za 4,5 godine. 
 
Željko Jovićević, predsjednik Sindikalne organizacije A.D. Ribarstvo Rijeka Crnojevića u 
stečaju saopštio je da je A.D. Ribarstvo 1994. godine privatizovano i da je tada vlasnik 
bio Petar Ražnatović. Govoreći o proizvodnji, saopštio je da su 2001/02 godine 
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proizvodili u dvije smjene, na staroj opremi 86.000 kutija, odnosno oko 11 tona sardine 
dnevno. Naglasio je da postoji i zabilješka sa sastanka od ministra poljoprivrede i 
ruralnog razvoja i Investiciono-razvojnog fonda, odnosno saglasnost i obećanje o 
pomoći. Na tom planu su radili 8, 9 mjeseci ali se ništa nije realizovalo. Takođe, govorio 
je i o štrajku sa radnicima Metalca kojima je povezan radni staž ali i da je dio radnika 
ostvarilo pravo na penziju, za razliku od radnika A.D. Ribarstvo. U fabrici rade 33 lica 
koja su sa Rijeke Crnojevića ili iz sela koja gravitiraju Rijeci Crnojevića. Naglasio je da se 
nalaze u vrlo teškom položaju i da su na na ivici egzistencije.  
 
Poslanik Vučinić je rekao da je iz izlaganja predstavnika radnika i sindikata jasno kako je 
uništena i ugašena fabrika ali i da se gašenjem fabrike gasi i jedno mjesto. Smatra da se 
trebaju uložiti maksimalni napori da bi se tim ljudima omogućilo da ostanu na svojim 
radnim mjestima.  
 
Poslanik Andrija Popović, član Odbora je naglasio da je najvažnije pitanje kako pomoći 
da se pokrene proizvodnja u fabrici A.D. Ribarstvo. On smatra da je napravljena 
diskriminacija prema radnicima A.D. Ribarstvo u odnosu na radnike Metalca. Nejasno mu 
je da je najveći crnogorski brend propao, da je proces proizvodnje zaustavljen a da 
postoji razvijeno tradicionalno tržište koje traži taj proizvod. Sve je ostalo neiskorišćeno, 
ogromni resursi Skadarskog jezera. Crna Gora oko 10 miliona eura izdvaja za uvoz ribe i 
ribljih prerađevina. Poslanik Popović se nada da će se donijeti zaključci koji će obavezati 
državu da pod hitno riješi status fabrike. 
 
Poslanik Srđan Perić, član Odbora saopštio je da poslanici imaju limitirane domete šta 
mogu uraditi ali da mogu makar pokrenuti stvari. Prije svega, rekao je, nemoguće je bilo 
šta pokrenuti bez Komercijalne banke A.D. Budva. Država, koja ima mehanizme da 
pokrene razgovor nije ih iskoristila. Niti gradonačelnik niti ministar nijesu bili voljni da 
iniciraju razgovor sa bankom a poslanik Perić je ubijeđen da bi pozicija pregovarača bila 
drugačija ukoliko bi se pomenuta lica uključila. Smatra da bi Odbor trebao uputiti molbu 
gradonačelniku Cetinja i ministru poljoprivrede i ruralnog razvoja da zajedno sa 
predstavnicima radnika i Sindikata iniciraju početak razgovora sa Komercijalnom bankom 
A.D. Budva ali ih i obavezati da do određenog roka nađu model za rješavanje statusa 
radnika A.D. „Ribarstvo“ Rijeka Crnojevića.  
 
Poslanik prim. dr Izet Bralić, član Odbora naglasio je da ovo nije samo raspravljanje o 
jednom preduzeću, već i o opstanku tradicionalnog gradića u Crnoj Gori. Ukupna suma, 
kazao je poslanik Bralić, koja je potrebna za pokretanje proizvodnje je 300.000 eura. 
Takođe, kazao je da se moraju iznaći i obezbijediti ta sredstva. Poslanik Bralić je 
naglasio da se radi o sudbini 49 porodica. Pohvalio je rad Investiciono-razvojnog fonda, 
koji je svojim radom probudio optimizam kod mnogih institucija, naročito na sjeveru. Taj 
rad veže za trenutnog direktora Zorana Vukčevića.  
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Poslanica Maida Bešlić, članica Odbora podržava raspravljanje o ovoj temi i smatra da 
ovo pitanje zaslužuje pažnju ovog Odbora, Investiciono razvojnog fonda i Ministarstva 
poljoprivrede i ruralnog razvoja. Smatra i da Odbor za zdravstvo, rad i socijalno staranje i 
institucije države trebaju ažurnije i brže rješavati ovaj problem. 
 
Poslanik Vučinić je tražio od predsjednika Odbora direktora Investicono-razvojnog fonda i 
predstavnika Ministarstva poljoprivrede i ruralnog razvoja odgovor na pitanje šta je 
potrebno da se pokrene proizvodnja i da se pomogne radnicima kako bi se spriječilo 
propadanje fabrike ali i samog mjesta - Rijeke Crnojevića.  
 
Zoran Vukčević, predsjednik Odbora direktora Investiciono-razvojnog fonda Crne Gore, 
je naglasio da je, sa aspekta biznisa, „zločin“ da ova fabrika ne radi. Mišljenja je i da 
treba „biti umjetnik“ i dovesti fabriku do nivoa da ne funkcioniše. Potrebno je naći realno 
rješenje da se fabrika stavi u funkciju, rješenje zasnovano na biznis osnovi koje će biti 
dugotrajno. Saopštio je da Investiciono-razvojni fond radi po tržišnim principima što znači 
da oni obezbjeđuju sredstva na međunarodnom tržištu. Iza njih ne stoji Vlada koja im 
daje sredstva. Preduzeće je u stečaju pa je cijeli postupak u nadležnost Privrednog suda. 
Stečajni sudija i stečajni upravnik donose odluku. Drugi sagovornik je Komercijalna 
banka. Ove dvije institucije moraju precizno definisati šta je u njihovom domenu. 
Potrebno je pripremiti socijalni program i naći rješenje za dugove radnicima ali i iznaći 
rješenje za lica koja ispunjavaju uslove za penziju.  
 
Branimir Vujačić, sekretar u Ministarstvu poljoprivrede i ruralnog razvoja smatra da 
rješavanje problema treba tražiti u komunikaciji sa Privrednim sudom, stečajnim sudijom i 
stečajnim upravnikom. Ministarstvo je spremno da učestvuje, ali je predložio da treba 
uključiti i Fond rada, Poresku upravu i Ministarstvo finansija koji će pomoći da se napravi 
program koji će funkcionisati.  
 
Nakon sveobuhvatne i konstruktivne rasprave, članovi Odbora su bili jedinstveni u ocjeni 
da se zaposlenima u A.D. „Ribarstvo“ Rijeka Crnojevića mora pomoći. Članovi Odbora 
su konstatovali da će predložiti zaključke koji će, nakon usvajanja, na jednoj od narednih 
sjednica Odbora, biti dostavljeni organima nadležnim za njihovo sprovođenje.  
 
 
DRUGA TAČKA DNEVNOG REDA 
DOSTAVLJANJE INFORMACIJE U VEZI SA NEDOSTAJUĆIM SREDSTVIMA ZA 

NABAVKU LIJEKOVA (na osnovu zahtjeva poslanika Srđana Perića, člana Odbora) 

 
U skladu sa članom 92 stav 2 Poslovnika Skupštine Crne Gore, poslanik Srđan Perić, 
član Odbora, podnio je zahtjev da se u dnevni red 89. sjednice Odbora uvrsti sljedeća 
tačka: „Dostavljanje informacije u vezi sa nedostajućim sredstvima za nabavku ljekova“.  
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Poslanik Perić je dao obrazloženje navedenog zahtjeva. Kazao je da je u prethodnih 
nekoliko dana javnost upoznata sa informacijom da su snabdjevači ljekova tražili od 
Vlade da im hitno isplati oko 17 miliona eura koliko, prema njihovim tvrdnjama, iznose 
dugovanja Fonda za zdravstveno osiguranje Crne Gore, kako ne bi bili prinuđeni da 
obustave dalju isporuku ljekova.  
 
Članovi Odbora su jednoglasno usvojili i zahtjev poslanika Srđana Perića, člana Odbora, 
da se povodom dostavljana informacije u vezi sa nedostajućim sredstvima za nabavku 
ljekova upute dopisi Ministarstvu finansija, Ministarstvu zdravlja i Fondu za zdravstveno 
osiguranje Crne Gore.  
 
 

Sjednica je završena u 13 sati. 

 

 
 Sekretarka Odbora                                                                         Predsjednik Odbora    
Snežana Kaluđerović                                                                         Zoran Jelić 


